
Folketingets Sundhedsudvalg har den 16. april 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 513 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Julie Skovsby (S).

Spørgsmål nr. 513:
’’ I forlængelse af ministerens tilsagn om at sende den faglige begrundelse for 
og præmisserne for at overføre børnenyretransplantationer til Rigshospitalet 
bedes tillige sendt  den faglige begrundelser for flytningen af 
børnekræftområdet fra OUH til Rigshospitalet både præmisserne herfor og 
afvejningen af de forskellige hensyn.”

Svar:
Jeg har til brug for besvarelsen indhentet oplysninger fra Sundhedsstyrelsen. 

Sundhedsstyrelsen oplyser, at børnekræftområdet fortsat kan varetages på 
Odense Universitetshospital, men at det skal foregå i et formaliseret samar-
bejde med Rigshospitalet. Baggrunden herfor er bl.a., at der kun er et meget 
lille patientvolumen på området i Danmark. 

Jeg kan henholde mig til Sundhedsstyrelsens oplysninger. 

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Hanne Agerbak
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